
 

 

Referat fra mødet i skolebestyrelsen ved Ringkøbing Skole  

Tirsdag d. 21. marts 18.30 – 21.00 på afdeling Alkjær 
 
Vi starter mødet med en sandwich.  
 
Fraværende: Jens, Stina, Conny, Liv 

Dagsorden: Beslutning: 
18.30 – 18.35 
Pkt. 216 
Godkendelse af referat: 
(Fast punkt) 
 
Sagsfremstilling: 
 
Bilag: 
Referat fra skolebestyrelsesmødet d. 21. 
februar er tidligere udsendt. 
 
Indstilling: 
Info 
 

 
Der er ikke kommet tilføjelser til referatet fra sidste 
møde i skolebestyrelsen. 
 
Referatet er godkendt. 
 
 

18.35 – 18.45 
Pkt. 217 
Nyt fra eleverne: 
(Fast punkt) 
Dette er et fast punkt på dagsordenen, hvor 
eleverne fra de to elevråd har mulighed for 
at fortælle om det, der netop rører sig hos 
dem. 
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse. 
 

 
Emilie gennemgår nyt fra afdeling Alkjær: 
Der afprøves pt. stolehynder på 5., 6. årgang og i M2 
– for at se om siddekomforten kan blive bedre. Lærere 
i HD hjælper med tilpasning. 
Skrald – der arbejdes med bæredygtighed og skralde 
sortering via nyt tiltag: Skraldedyst. 
Vi prøver at vinde Årets elevråd – vi ser video. 
 
Rindum – fokus på skolefest. 
Der har været forespørgsler ude i klasserne omkring 
aktuelle emner – det har givet gode debatter. 

18.45 – 19.05 
Pkt. 218 
Trivselsplan  
Der er nu en udspil til en fælles 
Trivselsplan gældende for skolen. Den er 
udarbejdet med udgangspunkt i de to 
planer, afdelingerne tidligere har arbejdet 
ud fra. 
 
Bilag: 
Trivselsplan 
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 

 
Maria orienterer om den nye Trivselsplan for børn & 
Unge. Den er godkendt i MED d. 15/3 2023. 
 
Trivselsplanen er forebyggende og skal sikre en 
løbende fokus på elevtrivsel. 
 
Det skønnes godt med fokus både på håndtering af 
mobning og også den anerkendende tilgang – det 
handler ikke om onde børn, men om onde mønstre. 
 
Hver situation kalder på hvert sit fokus og sin 
relevante handling. 
 



 

 

 Handleplanen tager udgangspunkt i anbefalinger fra 
DCUM. 
 
Bestyrelsen giver udtryk for opbakning til 
Trivselsplanen. 
Trivselsplanen lægges herefter på vores hjemmeside. 
 

19.05 – 19.20 
Pkt. 219 
Ungeprofilundersøgelsen 2023 
SSP gennemfører hvert år i oktober – 
november en unge profilundersøgelse 
blandt alle overbygningselever i kommunen 
og dermed også vores. 
 
Undersøgelsen vil blive drøftet med henblik 
på indkredse væsentlige pointer og mulige 
tiltag. 
 
Bilag:  
Ungeprofilundersøgelsen 2022 - 2023 
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 
 

 
Maria orienterer.  
 
Undersøgelsen er lavet i tidsrummet, hvor 7. årgang er 
ved at lære hinanden at kende. Svarene opleves at 
afspejle, at en gruppe unge oplever sig i dårlig trivsel. 
 
Nedslag: 
Trivsel – at føle sig ensom, at have nogen at gå til.  
 
Bekymring - oplevelsen af at have hovedpine ofte og 
tage smertestillende medicin herfor. At have 
selvskadende adfærd. 
 
Skolens oplevelse – mange unge er trætte i skoletiden. 
De kommer sent i seng grundet skærm, og trætheden 
giver manglende overskud, dårlig trivsel og stigende 
skolefravær. 
 
Tendens – de unge er ikke så meget fysisk sammen 
længere, mere virtuelt samvær. 
 
Skolens fællesskaber er under pres. Elever med 
bekymrende fravær ses også i kombination med, at 
forældre beder barnet fri ofte. 
 

19.20 – 19.35 
Pkt. 220 
7. årgang skærmfri februar 
Som tidligere omtalt er 7. årgang hele 
februar måned blevet undervist analogt, - 
dvs. med fysiske bøger. Der er blevet 
skrevet i hæfter, og computerne har været 
sat i skabene imens.  
 
Forsøget er nu afsluttet, og det er der 
kommet en del interessant læring ud af. 
Lotte deltager på mødet, og hun vil sætte os 
ind i de tanker og overvejelser, der har 
været omkring tiltaget.  
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 

 
Lotte orienterer om forsøget. 
 
Ingen skærme har givet mere ro og bedre deltagelse i 
løbet af skoledagen. Mere synlighed ift. elevernes 
deltagelse. 
Eleverne oplever gladere lærere, som er mere 
afslappede og er mindre optaget af kontrol og bedre 
relationer mellem elever. 
Har medført mere opmærksomhed på, hvornår der 
bruges pc’er. 
 
Udfordring – elever mangler blyanter og blyanterne 
forsvinder. 
 
Flere elever oplever at få det bedre socialt. 



 

 

 Drenge i fokusinterview oplevede, at de blev mindre 
trætte i løbet af dagen. 
 
Eleverne peger på, at forældre også kan inddrages. 
Der er brug for flere klassearrangementer – 
forældrerådene kan bringes i spil her. 
 
Der er lavet undtagelser ud fra de enkeltes behov – 
eks. IT-rygsæk. 
 

19.35 – 19.50 
Pkt. 221 
Valgfag i kommende skoleår 
Vi har gennem flere år haft Ungdomsskolen 
til at varetage opgaven omkring valgfag på 
9. årgang. Vi står i dag der, hvor vi har en 
del overvejelser vedr. de muligheder 
valgfag kunne give, hvis vi valgte at udbyde 
dem selv med lærere fra skolen.  
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 
 

 
Maria orienterer om punktet. 
 
Hensigten er, at der i højere grad kan understøttes ift. 
elevgruppens behov og muligheder. 
Skiftet kan være svært for nogen. 
Valgfag i 9. klasse er det eneste sted, hvor eleverne 
møder et ikke-prøve fag. 
 
Hvordan ser et evt. valgfagsudbud ud? 
Der tænkes pt. i retning af: 
Madkundskab 
Outdoor 
Animation 
Boldspil 
Frivillighed 
Talentudvikling 
Praksisfaglighed 
’Svesken på disken’ 
 
Ungdomsskolens tilbud var oprindeligt ment som et 
supplement til skolens egne valgfag. De har gjort en 
stor indsats for at lave gode løsninger, men holdene 
har ikke altid været mulige at placere i det tidsrum, 
hvor valgfagene normalt ligger. Det har givet 
udfordringer for eleverne og dermed også påvirket 
deres valg af valgfag.  
 
Bestyrelsen giver udtryk for positiv indstilling til at få 
9. årgangs valgfag tilbage til skolen. 
 

19.50 – 19.55 
Pkt. 222 
Økonomi  
Budgetopfølgning pr. 28.2. 2023 
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 
 

 
Gitte, Maria og Dorthe orienterer om status for 
økonomi på skolen. 



 

 

19.55 – 20.00 
Pkt. 223 
Punkter til Folkeskolernes samråd 
Jens og Henrik repræsenterer Ringkøbing 
Skole til disse fælleskommunale møder. Vi 
har mulighed for at sende forslag til 
dagsordenen, hvis der er noget, 
skolebestyrelsen gerne vil have drøftet med 
de øvrige skolebestyrelser.  
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 
 

 
Henrik orienterer. Interesser og vilkår er meget 
forskellige fra skole til skole. 
 
Hvis der er forslag til punkter til Folkeskolernes 
samråd, så meld gerne ind. 

20.00 – 20.10 
Pkt. 224 
Deltagelse i skoleudviklingssamtalen 
Vi er inviteret til skoleudviklingssamtale 
fredag d. 26. maj fra kl. 11.00 – 14.00.  
Der er samtidig kommet en skabelon til 
dagsorden. Se bilag. Mødets indhold er med 
afsæt i relevante udviklingsområder for de 
to afdelinger, og de behøver ikke 
nødvendigvis være fuldstændig ens. 
 
Vi vil kigge ind i dette. 
 
Bilag:  
Skabelon til skoleudviklingssamtale 
 
Indstilling:  
Punktet er til drøftelse 
 

 
Skolen definerer selv fokusområder. 
 
Skoleudviklingssamtalen foregår på afdeling Rindum. 
Alkjær – D. 26/5 kl. 11.00 – 12.30 
Rindum – D. 26/5 kl. 12.30 – 14.00 
 
Skolen modtager data fra forvaltningen inden 
samtalen. 
Deltagelse fra bestyrelsen aftales på kommende møde. 

20.10 – 20.25 
Pkt. 225 
Nyt fra fritidsdel samt SCV 
Orientering ved Dorthe. 
 
Indstilling: 
Punktet er til orientering 
  

 
Der arbejdes pt. på tættere samarbejde med almen – 
sparring på tværs. 
 
Der forventes oprettet PLF i 23/24 ift. 
specialundervisning. 
 
Der er kun en elev tilmeldt nødpasning i ferieuger i 
sommerferien – her samarbejdes med børnehaven. 
 
Fritid Rindum – har mange studerende pt. 
 
Der er samarbejde om ’Sammen om fritiden’ – 
bestyrelsen orienteres senere. 
 



 

 

20.25 – 20.40 
Pkt. 226 
Orienteringspunkter 

• Personalesituationen på de to 
afdelinger 

• Opfølgning skrivelse vedr. 
trafiksikkerhed afdeling Alkjær  

• Indskrivningen af kommende 0. 
klasser 

• Hegn ved banen bag 
Ungdomsgården. Opfølgning fra 
sidste møde 

• Status på cykelsti ved Rindum 
• Skolebestyrelses kursus  

 
Indstilling:  
Punktet er til orientering  
 

 
Både Rindum og Alkjær har ansat barselsvikarer, som 
starter op snarest. 
 
Gitte orienterer om henvendelse vedr. trafiksikkerhed. 
Der har været kontakt til Vej og Park. Vi afventer pt. 
svar retur vedr. evt. muligheder. 
 
Indskrivning er nu afsluttet, og alle forældre er nu 
orienteret. 
 
Der er undersøgt vedr. hegn til banen – skolen skal 
selv betale, og det er dyrt. 
 
Der er endnu ikke kommet svar fra Vej og Park vedr. 
cykelsti ved Rindum. 
 
Der afholdes kursus for skolebestyrelser d. 22/4 i 
Århus. Maria sender orientering ud om dette. Ved 
ønske om deltagelse giv lyd til Maria. 
Skolen betaler, og der er mulighed for online 
deltagelse. 
 

20.55 – 21.00 
Pkt. 227 
Eventuelt 
 
 

 
Intet til punktet 

 
Punkter til kommende møder 

 
Hvem deltager fra bestyrelsen i 
skoleudviklingssamtalerne? 
Evaluering skoleudviklingssamtale. 
 
Punkter til folkeskolernes samråd. 
 
 
 

 
Næste ordinære møde er torsdag d. 24. april på afdeling Rindum 
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